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فريدون  حسن

جامملتهابهانهتازهزيادهخواهي
يكي از ضوابط حرفه اي ناميدن فوتبال كش��ورها مستقل بودن، عدم 
دخالت دولت در امور آنها و مهم تر از همه درآمدزايي و اتكا به خود است. 
اين آخري، يعني اينكه فوتبال بايد اينقدر درآمد داشته باشد كه نيازي 

به كمك دولت نداشته باشد و خودش براي خودش خرج كند. 
فوتبال ايران سال هاس��ت كه ادعاي حرفه اي بودن دارد و سال هاست 
كه با همين ادعا هم از بيت المال مي خورد و دست در جيب مردم دارد. 
فوتبال ما وقتي پاي پاسخگويي به مراجع بين المللي وسط باشد خود 
را مستقل اعلام مي كند، اما زمانی كه خطر برطرف مي شود، آن وقت 
خيلي راحت از زمين و زمان درخواست كمك مي كند و ابايي هم ندارد 
كه دولت را به كمك فرا بخواند. البته در اين ميان نبايد از قصور دولتي ها 
هم غافل بود كه چنان مجذوب اين رش��ته هس��تند كه نمي توانند به 

خواسته هاي آن »نه« بگويند. 
15 روز تا آغاز جام ملت هاي آس��يا در قطر فرصت باقيست، جامي كه 
فوتبال ايران قرار است در آن به دنبال قهرماني باشد. 15 روز زمان باقی 
مانده و باز هم سروصداي فوتبالي ها بلند شده كه همه بايد از تيم ملي 
حمايت كنند. همه بايد هر كاري دارند زمين بگذارند و فقط تيم ملي را 
ببينند. اين جماعت حتي مدعي هستند كه بايد كشور را تعطيل كرد، 
چون تيم ملي قرار اس��ت برود جام ملت ها. مي گويند همه بايد كمك 
كنند، چون اگر ذره اي ضربه به روح لطيف ملي پوش��ان وارد شود، آن 

وقت آنها نمي توانند نتيجه لازم را كسب كنند. 
البته جاي شكرش باقيست كه اين دفعه برخلاف دفعات قبل از پيروزي 
و به خاك و خون كش��اندن رقبا دم نمي زنند. مثلًا دبيركل فدراس��يون 
مي گويد: »نتايج قابل پيش بيني نيست و هيچ تيمي نمي تواند خودش 
را از قبل قهرم��ان بداند.« ممبيني اين را مي گويد، ام��ا همزمان از تمام 
دستگاه هاي ذي ربط هم مي خواهد كمك كنند تا تيم ملي نتيجه بگيرد. 
حالا اينكه منظور دبيركل از دستگاه هاي ذي ربط كدام دستگاه ها و هدف 
از كمك، چه كمكي است هرچند كه خود او بايد پاسخگو باشد، اما سابقه 
نشان داده حتماً آقايان توقع چمدان هاي پر از دلار به عنوان پاداش براي 
بردهاي كم اهميت را دارند و اگر خداي ناكرده برد خاصي حاصل ش��د 
توقع مجوز واردات خودرو را دارند. حالا س��ؤال اينجاس��ت فوتبالي كه 
تاكنون عايدي خاصي براي ورزش ايران نداش��ته و اينطور كه خودشان 
هم مي گويند نمي توان به نتيجه گيري آنه��ا در قطر اميدوار بود، چگونه 
اينقدر مدعيانه از زمين و زمان طلبكار است و توقع دارد كل كشور براي 
نتيجه گيري آنها بسيج شوند. فوتبالي كه ادعاي مستقل بودن دارد، اما 
وقتي پاي پول وسط مي آيد توقع دارد از بيت المال برايش خرج كنند تا 

برود و ببازد و باختش شلاقي باشد بر شوق ملي ايران و ايراني. 
توقعات تكراري فوتبال در آس��تانه جام ملت هاي آس��يا ب��ا وجود تمام 
انتقاد ها حتماً مورد توجه مس��ئولان ورزش و به قول ممبيني، مسئولان 
دستگاه هاي ذي ربط قرار خواهد گرفت، مگر نه اينكه همين حالا آنها با اتكا 
به همين حمايت ها به صغير و كبير ورزش كشور مي تازند و خود را تافته 
جدا بافته ورزش ايران معرفي مي كنند. مگر نه اينكه مدعي هستند فقط 
فوتبالي جماعت زحمت مي كشند و بقيه نبايد خودشان را با آنها مقايسه 
كنند. اين زياده خواهي ها همه نشئت گرفته از همين نوع نگاه است، نگاهي 

پرمدعا كه پشت آن جز شكست و تحقير ملي چيز ديگري نيست. 

تحققبازيكنسازيحمايتميخواهد
رئيس فدراس��يون فوتبال گاهی روي موارد مهمي دست مي گذارد و 
به مسائلي اشاره مي كند كه نمي توان به سادگي از كنار آنها عبور كرد. 
اينكه در توسعه اس��تعدادهاي ورزش��ي در كنار دانش و علم تركيب 
نظريه و عمل وجود دارد و باي��د در امر پژوهش و ن��وآوري در ورزش 
كار شود، واقعيت محض اس��ت اگر بدان توجه شود، اما اينكه كارخانه 
بازيكن سازي و توس��عه نيمه تعطيل است همه واقعيت نيست، چراكه 
اين كارخانه نه نيمه تعطيل كه كاملًا تعطيل است و دليل آن نيز به طور 
واضح و مشخص، عدم حمايت و توجه مسئولان به رده هاي پايه است. 
اينكه بگوييم زماني در آم��وزش و پرورش، مدارس فوتبال مس��ابقه 
مي دادند و بهترين ها از دل آموزش و پرورزش و منتخب ناحيه مشخص 
مي شدند، تنها مرور خاطرات است و بس. زنده كردن اين رويه نياز به 

كار و حمايت دارد، نه صرفاً ارائه تئوري هاي دهان پركن!
تاج بارها به اين مسئله اشاره كرده كه از سال 67 در فوتبال حضور دارد. 
با يك حساب سرانگشتي مي شود چيزي حدود 35 سال كه زمان كمي 
نيست. پس در واقع او بهتر از هر كس ديگری زمان براي بررسي نيازهاي 
اين رش��ته را داش��ته و خوب مي داند كه حرف زدن دردي را از فوتبال 
دوا نمي كند و اين رش��ته براي رش��د به حمايت و كار عملي نياز دارد. 
بازگشايي كارخانه بازيكن سازي و توس��عه فوتبال حمايت مي خواهد. 
حمايت از رده هاي پايه، نه ارائ��ه تئوري ها و جمع بندي هايي كه هرگز 
هيچ سودي و ثمره مثبتي از آن ديده نشده است. توسعه بخش محلات 
و همكاري با آموزش و پرورش به حرف نيست. فوتبال ايران كم استعداد 
ندارد، اما آيا هرگز برنامه اي عملي براي شكوفايي، حمايت و حفظ اين 
استعدادها وجود داشته است؟ پاس��خ اين سؤال را مي توان با نگاهي به 
سرنوش��ت تيم هاي ملي پايه داد. تيم هايي كه نمونه بارز كارخانه هاي 

استعداديابي بودند كه عدم حمايت در آنها را تخته كرده است.

دنیا حیدری

شمیم رضوان

سقفقراردادهواشد
سپاهانصدرنشين

كميته اس�تيناف فدراس�يون فوتبال امتيازهاي كس�ر ش�ده از 
س�پاهان و پرس�پوليس را برگردان�د ت�ا ب�ه اي�ن ترتي�ب صدر 
ج�دول رقابت هاي لي�گ برتر دچ�ار تغيير ش�ود. با ص�دور اين 
رأي ح�الا س�پاهان ب�ا 31 امتي�از صدرنش�ين ت�ازه ج�دول 
رده بن�دي اس�ت و پرس�پوليس هم ب�ا 26 امتياز س�وم اس�ت. 
صدور چنين حكمي البته خالي از حاشيه هم نيست، چراكه به نظر مي رسد 
كميته اس��تيناف در حالي كه همه منتظر صدور حك��م كميته اخلاق و 
كميته انضباطي در خصوص تخلفات باشگاه استقلال بودند و حتي اعلام 
شده بود كه حكم باشگاه استقلال پنج شنبه اعلام مي شود به گونه اي عمل 
كرده كه فعلًا نگاه ها از استقلال منحرف شود. مماشات با دو تخلف براي 
بررسي نشدن تخلفات گسترده ديگر از جمله حاشيه هايي  است كه حتماً 

در روزهاي آينده سر وصداي زيادي به راه خواهد انداخت. 
چهار ماه قبل كميته انضباطي فدراسيون فوتبال به خاطر تخلفات باشگاه 
سپاهان در برخي قراردادهاي بازيكنان خود رأي به كسر چهار امتياز از اين 
تيم داده بود. حدود يك ماه پس از رأي سنگينِ صادر شده عليه سپاهان، 
كميته انضباطي فدراس��يون فوتبال اعلام كرد پرسپوليس هم به خاطر 
تخلف در بخشي از قرارداد گئورگي گولس��ياني كه مغاير با قوانين نقل و 
انتقالات است، با كسر يك امتياز و جريمه 10 ميليارد توماني مواجه شده 

كه اين تيم هم مثل سپاهان درخواست تجديد نظر داشته است. 
پس از ماه ها تأخير و بررسي توسط كميته استيناف فدراسيون فوتبال و 
در حالي كه بحث شكايت از استقلال پيرامون قرارداد برخي از بازيكنان و 
مربيان اين تيم بود و تيم هايي مثل پرسپوليس و سپاهان منتظر واكنش 
كميته انضباطي پيرامون اين مسئله بودند، حالا كميته استيناف با رأي 
خود صدر جدول را به هم ريخته است. حالا با تجديد نظر كميته استيناف 
فدراسيون فوتبال و بازگشت امتيازهاي كسر شده، سپاهان كه پيش از 
اين با يك بازي و دو امتياز كمتر نسبت به تيم صدرنشين استقلال، در 
جايگاه دوم جدول قرار داش��ت، 31 امتيازي ش��د و با دو امتياز بيشتر 
نسبت به آبي پوش��ان، به صدر جدول تكيه زد. پرسپوليس هم كه مثل 
سپاهان با يك بازي كمتر به خاطر تفاضل گل نسبت به تراكتور در رده 
چهارم بود حالا با 26 امتياز به رده سوم صعود كرده و اين شانس را دارد 
كه در صورت برتري با اختلاف بالاي پنج گل در بازي عقب افتاده خود 

مقابل نساجي حتي جايگاه دوم استقلال را به دست آورد. 
   واكنش استقلال 

باشگاه استقلال در واكنش به اعلام رأي كميته استيناف پيرامون دو 
پرونده پرسپوليس و س��پاهان متن زير را منتشر كرد: »آنچه امروز در 
قالب حكم استيناف مطرح شد، اس��تهزاي فوتبال ايران بود. فوتبالي 
كه حتي به قوانين خودش هم احترام نمي گ��ذارد، چگونه توقع دارد 
ديگران احترامش را نگه دارند. باشگاه استقلال در فصل نقل و انتقالات 
فوتبال به دليل همين قانون سقف بودجه و س��قف خريد كه قرار بود 
فوتبال ايران را از بحران گراني و ت��ورم غيرقابل مهار نجات بدهد، تن 
به رعايت دستورات فدراسيون فوتبال و س��ازمان ليگ داد، اما حالا با 
بازگشت امتيازات تيم هاي متخلف مشخص شد آنچه در فوتبال ايران 
هيچ ارزشي ندارد همين قوانين است. باشگاه استقلال با محكوم كردن 
اين نمايش خجالت آور و اين بي قانوني محض از اين پس خود را ملزم به 

رعايت قوانين فدراسيون فوتبال و سازمان ليگ نمي داند . 
به نظر مي رسد فدراسيون فوتبال از اين قانون تنها براي تأمين منابع 
مالي خود استفاده كرده، چراكه امتياز تيم هاي خاطي برگردانده شده، 
اما جريمه هاي مالي پابرجا مانده تا حاصل فعاليت هاي فراقانوني برخي 
تيم ها در فصل نقل و انتقالات، درآمدزايي ميلياردي فدراسيون فوتبال 
باشد. اين حكم كه به منزله يك قانون ش��كني آشكار در تاريخ فوتبال 
ايران ثبت خواهد شد، بي شك راه تخلف را به تمامي باشگاه ها آموزش 

خواهد داد كه قانون را زير پا له كنند و جريمه اش را بپردازند. 
باشگاه استقلال اين قانون شكني آشكار را محكوم و پيشنهاد مي كند 
روز پنجم دي ماه در تقويم فوتبال ايران ب��ه عنوان روز بي قانوني ثبت 
شود. دوستاني كه در كميته استيناف امتيازات كسر شده از تيم هاي 
خاطي را برگرداندند و دوستاني كه مجوز اين قانون شكني را به كميته 
استيناف دادند بايد پاسخگوي باشگاه استقلال باشند، چراكه در ازاي 
درآمدزايي ميلياردي فدراسيون فوتبال ايران از خاطيان، اين باشگاه 
بزرگ استقلال بود كه امكان تقويت خود را از دست داد. باشگاه استقلال 
در نقل و انتقالات نيم فصل و از اين پس تنها و تنها به قوانين فيفا پايبند 
خواهد بود و دستورالعمل هاي سازمان ليگ و فدراسيون فوتبال را هم به 

دليل نداشتن وجاهت قانوني و ضمانت اجرايي بايگاني مي كند.«

دي�روز گردهماي�ي نوآوري هاي ورزش�ي با همت 
فدراس�يون هاي فوتبال و ووش�و برگزار شد. حالا 
اينكه فوتب�ال در اين گردهمايي از ك�دام نوآوري 
حرف زد براي همه جاي سؤال اس�ت. مهدي تاج و 
ممبيني هم سخنراني كردند و حتي كار را به هوش 
مصنوعي هم كش�اندند، ولي خب وقتي فوتبالی ها 
از عهده نگهداري چمن ورزش�گاه هم بر نمي آيند 
به نظر ش�ما كمي زود نيس�ت برويم س�راغ هوش 
مصنوعي؟! ما هن�وز نمي داني�م از VAR چه طور 
اس�تفاده مي كنند، بعد ادعاي ه�وش مصنوعي را 

داريم، بالاخره ما حرفه اي هستيم ديگر!

شيوا  نوروزي
      گزارش  یک

در حالي ك��ه وزارت ورزش و جوانان براي حل مش��كل رياس��ت 
فدراس��يون ژيمناس��تيك تصمي��م گرف��ت فدراس��يون را ب��ه 
اينچه درگاهي تحويل دهد و قرار بود هفته گذشته اين كار صورت 
گيرد، اما رئيس سابق فدراس��يون به دليل نداشتن ابلاغ و حكم 
از پذيرفتن مس��ئوليت خ��ودداري ك��رد. آرش فرهاديان، مدير 
امور مش��ترك فدراسيون هاي ورزش��ي در اين باره گفت: »خانم 
اينچه درگاهي اعلام كرده كه چون ابلاغي از وزارت ورزش به او داده 
نشده از حضور در فدراسيون امتناع مي كند، صحبت ما اين است 
اگر فدراسيون جهاني قبول دارد اينچه درگاهي به عنوان مسئول 
در فدراسيون كارش را ادامه دهد، پس نيازي به ابلاغ مجدد نيست. 
مسئوليت او در يكي، دو سال اخير به پايان رسيده و طبيعتاً اگر قرار 
است ابلاغي هم دريافت كند بايد براساس ضابطه و قوانين باشد كه 

بدون رعايت ضوابط صدور ابلاغ درست نيست.« 

اينچهدرگاهيابلاغنميخواهد

در پاي��ان رقابت هاي مرحله نخس��ت انتخابي تيم ملي كش��تي 
فرنگي، برخي نفرات نخس��ت به همراه شش فرنگي كار شاخص 
ايران كه از حضور در اين مسابقات معاف هستند، عازم تورنمنت 
وهبي امره تركيه مي ش��وند. رقابت هاي كشتي فرنگي قهرماني 
كشور به عنوان مرحله نخس��ت انتخابي تيم ملي كشتي فرنگي 
از صبح فردا چهارش��نبه در مجموعه ورزشي ش��هيد حيدريان 
شهر قم زير نظر كادر فني تيم ملي برگزار مي شود. حسن رنگرز، 
سرمربي تيم ملي كشتي فرنگي به همراه طالب نعمت پور، حسن 
حسين زاده، فرزاد ايمانعلي زاده و مجيد رمضاني به عنوان مربيان 
تيم ملي در جايگاه اعضاي كميته فني، نظاره گر اين مس��ابقات 
خواهند بود تا در نهايت نفرات برت��ر و چهره هاي مدعي را براي 

ادامه حضور در چرخه انتخابي تيم ملي شناسايي كنند.

فرنگيكارانشاخصبهتركيهميروند

فوتبالوهوشمصنوعي؟
قاب

»حد خود را بداني�د«، اين جمله تأكيدي 
از س�وي ي�ك فوتباليس�ت خط�اب به 
ورزشكاران ديگر رشته ها بيان شده است. 
اگرچه مطرح ش�دن چنين اظهارنظري، 
آتش اختلافات و تبعيض ها را بين فوتبال 
و ساير رشته ها شعله ور كرده، اما با توجه 
به حماي�ت حداكثري مس�ئولان وزارت 
 ورزش و فدراس�يون فوتبال در خصوص 
حواله ه�اي واردات خودرو ديگ�ر نبايد 
از ش�جاع خليل زاده، س�عيد عزت  اللهي 
و ديگ�ر بازيكنان�ي ك�ه از اي�ن پ�اداش 
تبعيض آميز سود برده اند انتظاري داشت. 
هيئت عمومي دي��وان عدالت عمومي هفته 
گذش��ته مصوبه هيئ��ت وزي��ران در مورد 
واردات خودرو از س��وي ملي پوشان فوتبال 
را با اس��تناد به بن��د نهم اصل س��وم قانون 
اساسي جمهوري اسلامي ايران در 
حوزه رفع تبعيضات ناروا و ايجاد 
امكانات عادلانه براي همه، باطل 
كرد. انتش��ار اين خبر كافي بود تا 
فوتبالي هاي ذي نفع و همچنين مس��ئولان 
هميشه در صحنه ورزش وارد گود و هر كدام 
با ادبيات خاص خود خواهان اس��تثنا قائل 

شدن براي فوتباليست ها شوند. 
   خاص بودن فوتبال

اگرچه فوتبال ما ش��ش دوره در جام جهاني 
حضور داش��ته، اما از نظر آقاي��ان صعود به 
جام جهاني قطر اتفاق��ي خارق العاده بود، تا 
جايي كه به بازيكن��ان تيم ملي وعده اهداي 
حواله واردات خودروی خارجي داده ش��د. 
نتايج تيم ك��ي روش در جام جهاني 2022 
را هم همه به خاطر داريم، به ويژه شكس��ت 
تاريخي مقاب��ل انگليس. منتها بس��ياري از 
ملي پوش��ان با توجه به هم��ان پاداش وعده 
 داده ش��ده، اق��دام ب��ه واردات خودروهاي 
لوكس كردند و تنها يك نمونه آن خودروی 

كنعاني زادگان است كه به گفته خودش 100 
ميليارد تومان قيمت دارد. 

اولين حركت از س��وي فدراس��يون فوتبال 
صورت گرفت و بيانيه صادر ش��ده از تلاش 
براي حل اين مسئله حكايت داشت. پس از 
آن نوبت شخص وزير بود كه صراحتاً به اين 
موضوع ورود كند و ابطال مجوز صادر شده را 
در آس��تانه جام  ملت ها نگران كننده بخواند: 
 »اين پيشنهاد را هيئت وزيران مصوب كرد، 
اما حالا لغو آن باعث نگراني ش��ده است، آن 
هم در آس��تانه جام ملت هاي آسيا. موضوع 
را در حضور مظفري، رئي��س ديوان عدالت 
اداري مطرح كردم و از او خواس��تيم كه اين 

ملاحظات را در نظر داشته باشد.«  
آرش فرهاديان و هداي��ت ممبيني، دو مقام 
مس��ئول ديگر ورزش هس��تند كه هر دو بر 
خاص بودن فوتبال تأكيد كرده اند. فرهاديان، 
مديركل دفتر امور مشترك فدراسيون ها در 
وزارت ورزش ابطال مج��وز واردات را نوعي 
اختلاف نظر خوان��د: »در هم��ه حوزه هاي 
كشور بعضاً اختلاف نظر و سليقه وجود دارد. 
رأي صادر شده در ديوان عدالت به اين دليل 
اس��ت كه تناس��ب و عدالت از نظر دوستان 
رعايت نشده و آنها اين رأي را صادر كرده اند. 
وزارت ورزش در تلاش است تا اين اتفاق براي 
اكثر قهرمانان ورزشي بيفتد. ضمن اينكه بايد 
قبول كنيم فوتبال ب��ا توجه به نوع فعاليت و 
علاقه مندي و نگرش، ق��دري متفاوت تر در 
دنيا با آن برخورد مي شود و اين در ايران هم 
وجود دارد.« دبيركل فدراس��يون به مرتفع 
 شدن مشكل به وجود آمده خوش بين است: 
»خيلي خوش بين هستيم كه اين مشكل حل 
شود. حق اين ورزش��كاران است، قهرمانان، 
چه فوتبال و چه رشته هاي ديگر را بايد ارج 
بگذاريم. شايد در كش��ورهاي مختلف دنيا 
پاداش ها متف��اوت و بزرگ تر باش��د. تلاش 

مي كنيم با عزمي كه در دولت، وزارت ورزش 
و فدراس��يون فوتبال وجود دارد اين مشكل 

حل شود.«
   زحمت كشيديم

در شرايطي كه بار سنگين  مدال آوري ورزش 
كشور را رشته هايي منهاي فوتبال به دوش 
مي كش��ند، اما اين فوتبالي ها هس��تند كه 
همواره خود را تافته جدابافته فرض مي كنند 
و خ��ود را شايس��ته درياف��ت پاداش هاي 
حداكثري اعم از پاداش ارزي براي تساوي 
و مجوز واردات خودروی لوكس براي صعود 
به جام جهاني و همچنين بس��يج كل كشور 
براي حماي��ت از فوتبال مي دانن��د. بعد از 
ناكامي در جام جهاني و عملكرد ضعيف تيم 
اميد در انتخابي المپيك و حذف در هانگژو، 
ورزشكاران كاروان ورزش كشور در بازي هاي 
آسيايي و پاراآس��يايي مدال هاي خوشرنگ 
زيادي به گردن آويختند. نهايت خواس��ته 
و آرزويشان هم داشتن بيمه، شغل و حقوق 
ماهانه است، ولي ملي پوشان فوتبال با اينكه 
مي دانند اين رشته در آس��يا نيز اول نيست  
به كمتر از پاداش ارزي و خودروی خارجي 
راضي نمي شوند. حمايت هاي غيرمنطقي و 
تبعيض هاي ش��ديد كار را به جايي رسانده 
كه بازيكن علناً تلاش و درخشش قهرمانان 
كش��ور را زير س��ؤال مي برد و آنها را تهديد 

مي كند. 
ش��جاع خليل زاده، مدافع تراكتور و تيم ملي 
واكنش تندي به ماجرا داش��ته است: »همه 
بازيكنان هزينه كرده اند، پول گمركي داده  
و ماش��ين وارد كرده اند. برخ��ي گفتند پول 
گمركي ندادند كه درس��ت نيس��ت. ضمن 
اينكه فوتب��ال با هيچ ورزش��ي در دنيا قابل 
مقايسه نيست و پربيننده ترين ورزش جهان 
اس��ت. فوتبال نس��بت به ورزش هاي ديگر 
جداس��ت. ورزش��كاران ديگر هم دوستان و 

عزيزمان ما هس��تند، اما آنها نبايد خودشان 
را با فوتباليست ها مقايسه كنند. همه دارند 
در مورد فوتبال صحبت مي كند، بهتر است 
هر كس حد خودش را بداند. فوتباليست ها 
زحمت كشيدند و فدراسيون هم اين پاداش 
را براي آنها در نظر گرفته است. اين مجوز به 
ما داده شده و ما هم مجاني خودرو نياورده ايم. 
اميدوارم براي رشته هاي ديگر مثل كشتي، 
واليبال و ساير رش��ته ها پاداش هايي در نظر 
بگيرند و همه در كنار هم باش��ند، نه اينكه 

ورزشكاران مقابل هم قرار بگيرند.«
   متانت فوتباليست ها!

سعيد عزت اللهي، ملي پوشي كه در دانمارك 
بازي مي كند در برنام��ه تلويزيوني، پاداش 
فيفا را درآمدزايي فوتبال براي كشور ناميد 
و رسانه ها را به شيطنت در اين زمينه متهم 
كرد:  »يكس��ري رسانه ها ش��يطنت كردند 
و ديدگاه مردم را نس��بت به اين موضوع بد 
ش��كل دادند. همه نامه ها موجود است كه 
ما براي اي��ن خودروها هم مالي��ات داديم و 
هم پول گمركي. ش��ايد 6، 7 درصد از پول 
گمركي را براي ما كم كردند. تمام هزينه ها 
را پرداخت كرده ايم. البت��ه من نمي خواهم 
موضوع خيلي پررنگ شود، اما دوست داشتم 
فقط براي مردم شفاف س��ازي كن��م تا آنها 
حداقل آگاه باش��ند و با توجه به ش��يطنت 
رس��انه ها، ما مقابل مردم قرار نگيريم. همه 
رشته هاي ورزشي حقش��ان است كه از آنها 
در شأن و شخصيت ش��ان قدرداني شود، اما 
مقوله فوتبال متفاوت است. همين تيم ملي 
در سال هاي گذش��ته چندين ميليون دلار 
براي فدراس��يون درآمدزايي ك��رده و اين 
چيزي است كه در ساير فدراسيون ها وجود 
ندارد. بعضي ها شيطنت كردند، اما ما متانت 
به خرج داديم و سكوت كرديم و هيزم در اين 

آتش نينداختيم.«

از وزير ورزش 
تا فدراسيون و 

ملي پوشان؛ تأكيد 
حداكثري بر اهميت 

فوتبال

تافتهجدابافته!

پسماحقمانجتشخصياست!
ملي پوش تنيس  روي  ميز از برخورد تبعيض آميز مسئولان نسبت به اهداي پاداش به ورزشكاران 
گلايه كرد. تيم ملي تنيس روي  ميز با تركيب نوشاد و نيما عالميان و اميرحسين هدايي پس از 
64سال موفق به كسب مدال برنز بازي هاي آسيايي هانگژو شد. هدايي در گفت وگو با فارس به 
مدال ارزش��مند تنيس  روي ميز در هانگژو اش��اره كرده و تبعيض را عامل ناراحتي مدال آوران 

خوانده است: »بهتر است چيزي نگوييم. كميته ملي المپيك، جايزه 
پاي سكو  را 75 ميليون داد و پاداش وزارت ورزش را هم نمي دانم و 
شنيده ام 150ميليون تومان است. يكسري جوايز هم 
از فدراسيون و هيئت رئيسه دريافت كرده ايم، اما واقعاً 
قابل مقايسه نيس��ت. كاري كه ما كرديم واقعاً بزرگ 

بود. نبايد بين ورزش��كاران اختلاف��ي به وجود 
بيايد و همه عزيز ما هستند. خودم هم فوتبال را خيلي دوست 
دارم، اما بايد از طرف مسئولين عدالت برقرار باشد. اگر حضور 
در جام جهاني فوتبال پاداش��ش واردات خودرو است، پس 
براي حسن يزداني كه مدال المپيك مي گيرد يا ما كه مدال 
بازي هاي آسيايي را كسب مي كنيم بايد جت شخصي در 
نظر بگيرند. فوتبال خيلي فراگير است، اما از موضوعاتي 

كه در فض��اي مجازي پي��ش آمده، ناراحت ش��ديم. 
نبايد بين ورزش��كاران تبعيض و فرق قائل شوند. 
بايد دغدغه ها برطرف ش��ود، چون هرچه دغدغه 
ورزشكار كمتر باش��د بهتر نتيجه مي گيرد. سال، 

سال المپيك است و نبايد ذهن مان درگير مسائل ديگر باشد.«

تمريندرسرماوكاردرارتفاع!
رشته سنگ نوردي در سال هاي گذشته پيشرفت خوبي داشته و بهترين هاي ايران مدال هاي 
زيادي در آس��يا و جهان گرفته اند. به عنوان مثال رضا عليپور برخلاف پيش بيني مسئولان 
در بازي هاي آسيايي هانگژو يكي از طلايي ها بود. منتها نه خبري از سرمايه گذاري روي اين 
رشته است و نه توجه ويژه به مدال آورانش. ميلاد عليپور، ملي پوش سنگ نوردي در گفت وگو 

با ايرنا از سختي های تمرين در سرما و تأمين هزينه  تجهيزات از جيبش 
گفت: »بعد از چند س��ال قهرماني من و برادرم مهدي و پسرعمويم 
رضا در آس��يا و جهان در رده هاي مختلف سني هنوز 
امكانات لازم براي تمري��ن را نداري��م. از آنجايي كه 

رشته سنگ نوردي المپيكي شده، كشورهاي ديگر 
سرمايه گذاري زيادي كرده اند تا بتوانند در 

اين رويداد مهم به مدال دست پيدا كنند. سال بعد بايد 
در دو مسابقه انتخابي المپيك شركت كنيم. هيچ وقت 
كم نگذاشتيم و در شرايط سخت و دماي 15 درجه زير 
برف و باران تمرين كرديم. در كنار سنگ نوردي شغل 
آزاد دارم و در بخش ساختمان در ارتفاع با طناب كار 
مي كنم. ب��راي المپيك نمي تواني��م حرفه اي تمرين 

كنيم و انتظار داريم مس��ئولان حمايت كنند و حداقل 
حقوقي به ما بدهند. كفش��ي كه استفاده مي كنيم دو ماه دوام 
مي آورد و هزين��ه آن 7 ميليون تومان اس��ت. بايد كار كنم تا 
بتوانم هزينه كفش و مكمل هاي ورزشي را بدهم. اگر امكانات 

درست مهيا شود دوباره روي سكو برمي گردم.«

شيوا نوروزي
      گزارش  یک

ح��الا كه بح��ث، بحث    حامد  قهرمانی
قياس است و فوتبالي ها 
مدعي هستند كه نبايد با هيچ رشته اي مقايسه شوند، 
ما هم مي خواهيم وارد اين بازي شويم. مثلاً مي خواهيم 
كل افتخارات فوتبال را مقايسه كنيم با افتخارات حسن 
يزداني، هرچند قياسي است كه نتيجه 
آن كاملًا مشخص است و يزداني بدون 
قياس هم بالاست، اما وقتي با جماعت 
متوهم و خ��ود  بزرگ بي��ن فوتبال كه 
شجاع خليل زاده تنها يكي از آنهاست روبه رو هستيم، 
بد نيست براي گوش��مالي دادن به اين زياده خواهان 

هميشه بازنده نكاتي را يادآور شويم. 
مثلًا اينكه فوتبالي ها اصلًا مي دانند المپيك چيس��ت 

و كجاس��ت؟ پس اول بروند يك تعريف براي المپيك 
پيدا كنند تا بعد متوجه ش��وند كه اولاً كسب سهميه 
ورود به چنين آوردگاه بزرگي چقدر سخت است و در 
ثاني مدال گرفتن در چنين رويدادی چقدر سخت تر . 
حالا اين جماعت متوهم توجه داشته باشند كه حسن 
يزداني هم طلاي المپيك را دارد و هم نقره آن را، هم 
طلاي جهاني را دارد و هم نقره آن را. او كلكسيوني از 
مدال هاي خوش��رنگ آس��يايي را هم دارد. سؤال اين 
است؛ شما چه داريد؟ اگر بنا باشد مطابق زحمتی كه 
يك ورزش��كار مي كش��د به او پاداش بدهند، بايد چه 
پاداشي براي امثال يزداني در نظر گرفت؟ اگر قرار باشد 

به امثال ش��ما به خاطر صعود از مرحله اول مسابقات 
انتخابي ج��ام جهاني، آن هم با برت��ري مقابل عراق و 

بحرين كه قب��ل از آن با ويلموت��س كلاهبردار و 
هنرنمايي آقاي تاج در جذب او به آنها باخته 
بوديد، مجوز واردات خودرو بدهند پس به 

حسن يزداني چه بايد بدهند؟ 
اتفاقاً اينجا را با شجاع موافقيم؛ فوتبال 
اصلًا قابل قي��اس با بقيه رش��ته هاي 
مدال آور اي��ران و س��رآمد آنها، يعني 
كشتي نيست. آنها مدال آور هستند و 

فوتبال هميشه بازنده، همين و بس.

مدالهاييزدانيچقدرميارزد؟


